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Minnesanteckningar fört vid SMC:s Ordförandemöte 12 maj 2023, Holiday Club Åre.  

 
DELTAGARE 

Kronoberg Björn Jacobsson 

Gävleborg Mia ”Emo” Dismats 

Norrbotten Rolf Johansson 

Skåne Mia Persson 

Skåne Ingrid ”Inki” Norén, även ledamot i riksstyrelsen (anländer eftermiddagen) 

Blekinge Roger Breiner 

Örebro Erik Mårtensson, även ledamot i valberedningen Riks 

Östergötland Bengt Dahl 

Västra Götaland Susanne Heikkinen, även ledamot i valberedningen Riks 

Jämtland Tomas Engberg 

Jämtland Stig Eriksson 

Värmland Jan Westergren 

Stockholm Ulf Stark (anländer eftermiddagen) 

 

Saknas:  

Västerbotten 

Västernorrland 

Dalarna 

Uppsala 

Jönköping 

Södermanland 

Kalmar 

Gotland   

Västmanland 

Halland 

 

Ledamöter från riksstyrelsen: 

Rolf Skoog 

Katarina Funseth 

Sven Liljekvist 

Anurak Sawatdee 

Tomas Bergström 

Olle Henriksson 

Ingrid ”Inki” Norén, (anländer eftermiddagen) 

 

Ledamöter från valberedning 

Erik Mårtensson,  

Susanne Heikkinen 

 

Kanslipersonal 

Jesper Christensen, Generalsekreterare 
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Roger Berzell, Kanslichef 

Magdalena Agrell, Administrativ chef 

Dominique Faymonville, Politisk sekreterare 

Staffan Nordin, Utbildningsansvarig School 

Elin Karlsson, Controller 

Maria Wärnevall, Verksamhetskoordinator 

Magnus Klys, Chefredaktör MC Folket 

Annika Nilsson, Redaktör MC-Folket 

________________________________________________________ 
 
§ 1. Mötets öppnande 
Ordförande Rolf Skoog hälsade alla välkomna till dagens möte. 
 
§ 2. Val av ordförande och sekreterare för mötet samt två justeringspersoner 
Som ordförande för mötet valdes Rolf Skoog, ordförande riksstyrelsen och till sekreterare att 
föra minnesanteckningar valdes Sven Liljekvist, ledamot riksstyrelsen.  
Till justeringspersoner valdes Tomas Engberg, Jämtland, och Susanne Heikkinen, Västra 
Götaland. 
 
§ 3. Fastställande av dagordning 
Utskickat förslag till dagordning gicks igenom och fastställdes. 
 
§ 4. Föregående protokoll  
Föregående protokoll från ordförandemöte 22/11 2022 gicks igenom och lades till 
handlingarna.  
Vid genomgången ”High lightades” bl.a. diskussionerna som hade förts om distriktstian samt 
School utbildningsgrupp/examination och kort information om vad som skett i frågorna 
sedan mötet. 
 
§ 5. Kort muntlig presentation av distriktens verksamheter 
Deltagarna delas upp i smågrupper om 3 personer för kortare diskussioner varefter 
sammanfattande redovisning av de viktigaste frågorna/områdena lämnades från grupperna. 
 
Grupp 1 (Blekinge, Norrbotten, Östergötland) 
Många nya i styrelser och även nya instruktörer. Viktigt med introduktion och överföring av 
information/kunskap. Arbeta i lagom tempo när många nya i styrelsen. 
 
Grupp 2 (Västra Götaland, Skåne, Östergötland) 
Många nya i styrelserna. Väcker frågor om hur man tar hand om de nya. Ska man ha utsedd 
handledare. Kursverksamheterna; tjejkurser, gruskurser, kurs på väg. En stor utmaning är att 
föryngra inom styrelse och medlemmar. 
 
Grupp 3 (Örebro, Jämtland) 
Svårt att rekrytera folk till styrelseuppdrag. Viktigt att hitta själen till att köra hoj. Många 
engagerar sig utifrån intresse, t.ex. instruktörer samt många unga intresserade av kurser. 
Viktigt med tjej verksamheter. 
 
Grupp 4 (Kronoberg, Värmland, Gävleborg)  
Konstaterar att det ser väldigt olika ut och finns olika förutsättningar i de olika distrikten 
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varför viktigt att anpassa verksamheterna utifrån de förutsättningar som finns. Över lag ett 
problem att få folk till att engagera sig ideellt i styrelser eller som instruktörer. 
 
§ 6. Presentation av kansliorganisationen 
Rolf Skoog inleder med en kort information om bakgrunden till samt en grov beskrivning av 
de arbetsmiljöåtgärder som genomförts och genomförs på kansliet. 
Bl.a. är ledarskapet ett gemensamt delat ansvar där Jesper är Generalsekreterare med 
huvudsakligt ansvar för SMC:s externa nätverk och internationella arena medan Roger som 
Kanslichef är huvudsakligt ansvarig för daglig drift på kansliet och kontakter med 
distriktsorganisationen. 
Vidare har SMC skaffat en ytterligare arbetsplats i Mälardalsområdet genom att vi hyr 
kontorslokaler i Danderyd. 
 
Därefter blir en kortare diskussion med synpunkter utifrån de tidigare lämnade 
informationen från distrikten om svårigheter att rekrytera folk till styrelsearbete och stödet 
till de som är nya. Bl.a. fördes fram att de kan var en konkurrenssituation för den enskilde att 
vara ny i styrelse i relation till övrigt engagemang i verksamheter.  
Lyftes vidare upp behov att ha någon form av introduktionskurs för de nya, där konstaterades 
att det nyligen har genomförts en utbildning med 15 deltagare som var mycket uppskattad. 
Tankar fördes här upp att eventuellt kunna genomföra webbaserad utbildning. Skåne 
informerar att de har ett mentorskap för de som kommer in som nya i styrelsen. 
Kronoberg lyfter vidare upp en tanke om att eventuellt ha storkurshelg i anslutning till 
årsmöte, vilket kanske kan bidra till att blir fler deltagare på årsmötet. 
Norrbotten tog även upp att det vore bra om det fanns någon form av samordning mellan 
Riks och Distrikten i olika frågor, där det vore bra om det fanns en tydlighet om vem som gör 
vad. De lyfte även upp att distriktsstadgan har ”väckt frågor”, bl.a. att det är styrt via 
distriktsårsmötet vilka som väljs till olika funktioner. 
Vid diskussionen ställdes fråga om ansvarsförsäkring för Riks och Distrikten är likadan och 
vad de täcker, vilket Kansliet kommer att undersöka och meddela svar till Distrikten om.  
(I tidigare ordförande möte 14 mars 2022 finns en presentation från 
försäkringsförmedlaren om SMC:s olika försäkringar där bl.a. beskrivs att Distrikten har 
tre olika försäkringsgivare; Dalarnas Försäkringsbolag, Chubb och Folksam. Primära 
företagsförsäkringen genom Dalarnas Försäkringsbolag gäller för samtliga distrikt. 
Innehåller: ansvarsförsäkring, rättsskyddsförsäkring, förmögenhetsbrottsförsäkring samt 
kris och överfallsskydd samt tjänsteförsäkring.) 
Roger framhöll att har man som distrikt olika frågor så kontakta kansliet. 
 
Roger fortsätter med att kort presentera sig själv (från Motala, kör Africa twin) innan han 
närmare beskriver kansliets förändrade organisation (se bilagd PowerPoint presentation). 
Sedan den 2 maj har SMC två arbetsplatser, Borlänge och Danderyd. Jesper, Roger och 
Magdalena utgör ledningsgrupp. Möjligheter finns för personalen att vid behov jobba 
hemifrån.  
Vissa förändringar har skett i olika tjänster. T.ex. arbetar Elin nu som Controller med 
ekonomiska uppföljning och prognoser förutom att hon samverkar med Johan bl.a. avseende 
medlemsvärvning där de  utveckling verksamheter. 
Tjänsten som Content maneger har nyligen tillsattas av Malin Kullberg. Till medlemsservice 
har två tjänster där den ena tillsatts av Elizabeth ”Loppan” Grankvist och den andra är just nu 
tillfälligt vikariat i väntan på att bli tillsatt. 
 
§ 7. SMC konferenser och event 
Med utgångspunkt från de återkommande aktiviteterna; Storkurs konferensen (som äger rum 
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i november), Riksträffen (som äger rum i början av september), Hoj-X (som äger rum i 
februari) och SMC Weekend och årsmöte (som äger rum i april/maj) sker diskussion i 4 små 
grupper. Diskussionerna sker utifrån frågorna; Hur får man deltagare till aktiviteterna, hur 
blir det ett attraktivt event. 
Vid återföringen av gruppernas tankar framkommer: 

• Syfte med eventen, ligger rätt i tid och plats. Syfte: Storkurshelgen ligger fel, lördagen 

för riksårsmötet, lägga pass för de olika funktionerna. Ligga i nära anslutning till 

distriktens årsmöten. Works shops, ge möjlighet till utbyte.  

• Optimera eventen lägga in det i ett sammanhang 

• Alla event behöver inte passa alla, rätt målgrupp 

• Annonser på rätt sätt 

• Hinder - kostnadsaspekten, Sverige är långt, tar tid att resa, ambition att delta 

upplevelsen av behov kring kompetensutbyte,  

• Olika målgrupper- vilka riktar sig de olika eventen till? Mer spetsade event.  

• Ökat engagemang i styrelsearbete, står att distrikten ska delta vid riksårsmötet! Riks 

ska stå för den kostnaden.  

• Vad drar den vanliga knutten? Hitta event som ger möjlighet till hojåkning, lagom långt 

för alla. Fördela eventen över landet, norra mitten och södra delen. Hitta möjligheter 

till billigare boende. Göra ett event som kopplas ihop med flera aktiviteter för olika 

kategorier knuttar.  

• Hitta frågor som är angelägna för knuttar. 

• När har vi våra event? Det händer mer aktiviteter i Sverige SMC samtidigt.  

• Gör SMC så bra saker så att den enskilde hojåkaren inte känner behöver engagera sig? 

• Göra ”Sverige mer runt”, fördela mer centralt 

• Skapa intresse, byta geografisk plats. 

• Mindre gruppmöten mellan närliggande distrikt för att samla styrelseledamöter och 

utvecklas, ta lärdomar av varandra. 

• Kan träffarna komma ut mer i landet, med representanter från kansliet 

• Kan kansliet komma ut till distrikten mer? 

• Ha kul på hoj! 

• Finns det någon annan modell för demokrati-en person en röst? 

• Digitala årsmöten? Kan det vara en lösning för ökat deltagande? 

• Planera och kommunicera tid/plats för årsmötet i god tid, i många kanaler. 

 
§ 8. SMC:s ekonomi för 2024 
Administrativ chef Magdalena Agrell börjar med en kort genomgång av 2022 års bokslut, som 
blev ett minus om 4,2 milj kr vilket bl.a. beror på att IT kostnader blivit högre än väntat, 
ökade kostnader för trycksaker och distribution mm, samt beskrivning av genomförda 
verksamheter. 
Budgeten för 2023 (- 1,3 milj kr) är antagen av styrelsen där uppföljningar med rapporter och 
ev. anpassningar kommer att ske fortlöpande. Budgeten för 2024 (- 3 milj kr), som bygger på 
oförändrad medlemsavgift, är väldigt preliminär. (se bilagd PowerPoint presentation) 
 
I anslutning till presentationen lyfts olika frågor av deltagarna. 
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• IT-kostnaderna, finns det möjlighet till synergi mellan Riks och distriktens it system 
som kan positivt påverka kostnader? 

• Kan en annan tidsomfattning av ekonomin är nuvarande kalenderår vara bra? Som 
det är nu tar årsmötet beslut om en budget för något som vi redan är i verksamhet på 
(budget 2023) samtidigt som distrikten har fått nya styrelser och är i gång med sina 
verksamheter? Kan man ev. bryta på den 1/9 och då får en budget antagen för en 
verksamhet som vi kommer att genomföra framöver? 

• Förs även fram att de flerårsbudgeten bör vara mer stabil och klar samt att det i 
bokslutet inför årsmötesbeslut bör finnas förklaringar till varför budgetens utfall 
förändrats mot plan. 

 
Återförs från kansli och Riksstyrelsen att övergång till kalenderår från det tidigare halvårs 
budgeten skedde mycket utifrån att det gamla innebar en mycket hög arbetsbelastning på 
personalen.  
Rolf säger även att det är ovanligt att SMC inte når budget och att bokslutet för 2022 har ett 
så stort oannonserat underskott samt att nu och framöver kommer det att ske ett hårt arbete 
med budgetuppföljning. 
 
§ 9. Distriktstian 
Rolf gör en sammanfattande beskrivning av remissprocessen och dialogen runt distrikts-
tians utformning varefter han ställer fråga om det finns något nytt att tillföra i diskussionen 
utöver vad som hittills framkommit, vilket det inte finns. 
Därefter sker handuppräckning på fråga om vilka som är för det nya förslaget till Distriktstia, 
där utfallet blir 8 för och 3 mot. Det rådgivande resultatet ses som ett tydligt underlag för 
Riksstyrelsens kommande beslut. 
 
Många av deltagarna säger att det är skönt att frågan nu kommer till ett slut då det har varit 
en långtids process.  
 
§ 10. Verksamheten 2023–2024 
Jesper med övrig personal beskriver att SMC har en stark position internationellt och 
nationellt där SMC:s kunskaper ligger bakom många förändringar och arbeten som är 
positiva för motorcyklismen som t.ex. fordonsfrågor.  
Vidare lämnas många politiska motioner, t.ex. att handledarskap ska upphöra efter blivit 
godkänd, köra lätt motorcykel med B körkort, en uppkörning för mellan och tung motorcykel, 
att STRADAS olycksdatabas skall var tillgänglig, som bygger på frågor som SMC drivit/driver 
och är ett ”kvitto” på betydelsen och genomslagskraften av SMC politiska arbete. Jesper 
beskriver att detta har blivit ett mer verksamt påverkansarbete än direkta dialoger med verk 
och myndigheter, vilket den i Sverige genomförda ITF konferensen är ett bra exempel på. 
 
Exempel på frågor/ämnen som framöver är viktiga för motorcyklismen är bl.a.  

• frågan om el sparkcyklar ska omfattas av de nya trafikförsäkringsreglerna,  

• fråga om kontroll av synen ska vara obligatorisk vid körkortsförnyelse, frågor som 
berör vanliga cyklister har ett stort politiskt  

 
I anslutning till informationen om SMC:s MC politiska arbete uppstår diskussion om 
möjligheter till att på distriktsnivå genomföra politiskt påverkansarbete, som t.ex. sker 
avseende Mc parkeringar mm, samt om kansliet kan ge stöd till de personer inom distrikten 
som vill driva Mc politiskt arbete. Dominique och Roger framför att det får ses på i 
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kommande planering och uppger åter att det är viktigt att kontakt tas med personalen runt 
frågor som distrikten önskar stöd och hjälp i. 
 
§ 11.Övriga frågor 
Björn - Kronoberg: Önskar att ordförandena får utskick från kansli/Riksstyrelse med 
information om att arbeta med dessa saker/frågor just nu. Utskicket kan vara i form av ett 
nyhetsbrev. 
Kansli kollar på och försöker genomföra någon form av nyhetsbrev med information till 
distrikten. 
Björn för även upp att vore bra om det fanns samlad information om vilka 
aspiranter/instruktörer som finns, samt om kraven för att bli aspirant/instruktör är samma 
över landet. Beskriver att Kronoberg vänder sig till både Jönköping och Skåne och upplever 
att det skiljer sig åt  
Svar ges att råd och riktlinjer är den gemensamma utbildningsgrunden för alla distrikt och 
alla som ska bli instruktörer. Sedan kan distrikt välja att ha utbildningar med högre krav. 
Staffan Nordin har ansvar för School, kolla med honom.  Jesper för fram att aspiranter kan 
vara med vid examinationer och på så sätt få koll på nivån och vet vad de ska bör öva på. 
Konstateras att det är viktigt med tydlighet om vad som gäller och att samma information 
lämnas. Rolf uppger att distrikt kan ev. göra ansökan från utvecklingskassa för att starta upp 
ny verksamhet/utbildning mm. 
 
Stickan – Jämtland: Undrar om Riks/Kansli kan bidra med pengar till utfasning av 
nuvarande instruktörsvästar pga. den nya loggan? Roger – Blekinge undrar även om 
distrikten ska slänga allt nuvarande material och gå in med helt nytt material som har den 
nya loggan? 
Rolf/Roger och Jesper uppger att SMC inte har budget för att ersätta allt material på en gång 
utan det kommer att ske succesivt när man ersätter gammal förbrukat material. Skull ett 
distrikt själv välja att byta profilmaterial till nya loggan är det helt OK om distrikten kan göra 
det med egen ekonomi. 
 
Under punkten kommer Malin Kullberg, Content Manger, in och presenterar sig. 
 
Innan mötet avslutas lämnar Riksstyrelsemedlemmarna mötet varefter Ordföranden inom sig 
utser deltagare till ”valberedningens valberedning”, gruppen som tar fram förslag till 
valberedare för årsmötets beslut. 
 
§ 13. Mötets avslutande 
Efter att alla återsamlats tackar Rolf alla för ett aktiv deltagande och förklarar mötet avslutat. 
 
Protokollförare Ordförande 
 
 
 
 
Sven Liljekvist Rolf Skoog 
Styrelseledamot Riks Ordförande SMC  
 
Justerare Justerare 
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Tomas Engberg, Jämtland Susanne Heikkinen, Västra Götaland. 
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